
Οριστικές αντωνυμίες
Οι οριστικές αντωνυμίες δείχνουν ότι κάτι (πρόσωπο, ζώο ή 
πράγμα) ξεχωρίζει από άλλα του ίδιου είδους και είναι οι 
εξής:

Το επίθετο ίδιος,-α,-ο μαζί με το οριστικό άρθρο 
ο, η, το              ο ίδιος, η ίδια, το ίδιο.

Το επίθετο μόνος, -η, -ο, χωρίς άρθρο, μαζί με τον αδύνατο 
τύπο της προσωπικής αντωνυμίας              μόνος μου, μόνη 
μου, μόνο του.

Π.χ. Καθόμαστε στο ίδιο θρανίο.
Λύνω μόνη μου τις ασκήσεις των μαθηματικών.

ΠΡΟΣΟΧΗ:

Όταν το επίθετο μόνος συνοδεύεται από άρθρο δεν είναι 
αντωνυμία αλλά επίθετο π.χ. Αυτός είναι ο μόνος που ξέρει.

Όταν το επίθετο ίδιος δε συνοδεύεται από άρθρο είναι 

επίθετο π.χ. Η Ελένη είναι ίδια με τη μαμά της.

Άσκηση
Υπογράμμισε τις οριστικές αντωνυμίες:

Η Μαρία προσπάθησε μόνη της να λύσει τις ασκήσεις, χωρίς βοήθεια.

Ζήτησα να έρθει η ίδια στο τηλέφωνο για να της μιλήσω.

Κατάφερε μόνη της να κάνει ποδήλατο, χωρίς τις βοηθητικές ρόδες.

Αύριο περιμένουμε στην τάξη μας τον ίδιο τον διευθυντή για να του 
πάρουμε συνέντευξη.

Θα μιλήσω στον ίδιο, όταν τον δω.

Το πρωί ξυπνάω και φτιάχνω πρωινό μόνος μου.

Πήγε να ψωνίσει μόνη της.

Ο Δημήτρης παίζει μόνος του.

Φοβάμαι να μείνω μόνη μου στο σπίτι.
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